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رونمایی از قاب »قحطی بزرگ« مقابل سفارت انگلیس
رضا صیادی، مدیرعامل سازمان زیباسازی شهر تهران از رونمایی اثر حجمی »قحطی بزرگ« 
مقابل سفارت انگلیس خبر داد: » در جنگ جهانی اول، دولت بریتانیا با وجود اعلام بی طرفی، 
ایران را اشغال و با احتکار مواد غذایی »قحطی بزرگ« را ایجاد کرد. این دیوارنگاره به هنرمندی 
»صبرعلی لوَایی« در ابعــاد ۲.۵×۴.۵ مترمربع از جنس فایبرگلاس با توضیحات اثر حجمی 

به ۲ زبان فارسی و انگلیسی در چهارراه استانبول روبه روی سفارت انگلستان نصب شد.«
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نظر اعضا درخصوص وضعیت ناحیه 3 )منطقه19(
پس از اتمام گــزارش بازدید میدانی ناصــر امانی، برخــی از اعضا نظرات و 
پیشنهادهایی را مطرح کردند. مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران گفت 
که باید جابه جایی های مدیریتی بین مناطق دیگر شهرداری تهران و این ناحیه 
انجام شود. پرویز سروری، نایب  رئیس شورای شهر تهران گفت: »کار در منطقه 
بسیار سخت است و باید امتیازات ویژه ای برای شهرداری ناحیه 3منطقه ۱۹ در 
نظر گرفت.« مهدی پیرهادی هم تأکید کرد که شهرک سیداحمد خمینی یکی 
از شهرک های متراکم و پرجمعیت منطقه است که باید به مشکلات آن رسیدگی 
شود. همچنین برای افزایش ســرانه ها در این منطقه باید فکری شود زیرا در 
منطقه ۱۹ محله های بسیار کم برخورداری وجود دارند. بوستان ولایت فرصت 

خوبی برای حوزه ورزش و سپری کردن اوقات فراغت شهروندان است.

مکث

خریدواگنمترومتروواتوبوسبرقیاتوبوسبرقیبرایتهرانیها
چرا سفر شهردار تهران به چین اهمیت دارد؟

فرناز محمدزادهپروژه
روزنامه نگار

محمد سرابیشورا
روزنامه نگار

دیدارهایحملونقلی
توسعه، تکمیل و تجهیز ناوگان حمل ونقل عمومی، اولویت مدیریت شهری 
است. بنابراین ســفر به پکن فرصتی فراهم کرد تا مدیریت شهری بتواند در 
این حوزه گام های مؤثری بردارد و تا شــاهد بهبود و رفع کمبودهای ناوگان 
ریلی، اتوبوسرانی و تاکسیرانی باشیم. محســن هرمزی، معاون حمل ونقل 
ترافیک شــهردار تهران در گفت وگوی تلفنی با همشهری گفت که شهردار 
تهران در نخســتین روز حضورش در چین با مسئولان چند شرکت معتبر و 
بزرگ چینی در حوزه حمل ونقل ریلی دیدار و گفت وگو داشت. او ادامه داد: 
»محور این دیدارها تفاهم درخصوص احــداث خط 8متروی تهران و خرید 
واگن و تجهیزات بود. همچنین درباره انتقال تکنولوژی ســاخت واگن های 
مترو و بومی سازی  واگن ها مذاکراتی شد.« به  گفته هرمزی، شهردار تهران 
عصر دیروز از کارخانه ساخت دستگاه حفاری تونل )تی بی ام( بازدید کرد. این 
دستگاه ها برای ساخت خطوط جدید و سرعت بخشیدن به احداث خطوط 

استفاده می شوند.

رونقزمینههایگردشگری
به  گفته کارشناس مسائل شرق آسیا، مناســبات تهران و پکن مناسباتی 
تعریف شــده و راهبردی است و همکاری های بین 2 کشــور ایران و چین 
می تواند در شکوفایی اقتصاد و ایجاد زمینه های گردشگری و همکاری های 
اقتصادی و صنعتی مؤثر باشد. این ســفر در حقیقت می تواند به دور زدن 

تحریم های ایران از سمت آمریکا منجر شود.

استفادهازظرفیتهایحملونقل
پیگیری مسائل حوزه حمل ونقل محور دیگر سفر شهردار تهران به پکن است. 
با توجه به محدود بودن تولیدات داخلی واگن های مسافری، این سفر می تواند 
دستاوردهای خوبی در این حوزه داشته باشد. هانی زاده با تأیید این مطلب 
تأکید کرد: »با توجه به ظرفیت بالای صنعت واگن سازی  چین می توان شاهد 

توافقات و همکاری هایی در این حوزه بود.«

استقبالازسفرسکاندارتهران
ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران گفت: تیم آقای 
زاکانی برای پیگیری خرید اتوبوس و مترو که اولویت ماست به چین رفته اند 
و ما به شدت از این سفر اســتقبال می کنیم  اما به کسانی هم که می گویند 
من نیز به سفر رفته ام می گویم دست از سر من بردارند؛ بنده به سفر نرفته ام.

همراهیمعاونحملونقلارزشمنداست
حبیب کاشانی خزانه دارشــورا گفت: رفتن محسن هرمزی به این ســفر برای نهایی کردن قرار داد 

791دستگاه واگن اقدام ارزشمندی است.

احیایشاهراهتاریخیشرقوغربآسیا
احیای جاده ابریشم به عنوان کریدور شــمال به جنوب و یکی از شاهراه های 
تاریخی ارتباط شرق و غرب آسیا هدف شرکت کنندگان در اجلاس شهرداران 
کلانشهرهای راه ابریشم است. براساس گفته های حسن هانی زاده، کارشناس 
مسائل شرق آسیا، در نشست سران کشورهای گروه G20(20( که در هند 
برگزار شد، آمریکا و برخی از کشورهای غربی طرحی ارائه دادند مبنی بر احداث 
جاده ریلی و دریایی که از هند به فلسطین اشغالی و شرق دریای مدیترانه و در 
نهایت به اروپا متصل شود. در واقع با این تحرکات، قصد جایگزینی سازی برای 
جاده ابریشم را دارند و می خواهند مانع از احیای آن شوند. از این رو سفر شهردار 

تهران در چنین شرایطی قابل توجه است.

شکوفاییاقتصادکشورهایجادهابریشم
اگر تمام کشورهای محوری از جمله ایران، روسیه، چین و کشورهای غرب و 
شرق آسیا به احیای جاده ابریشم کمک کنند و این جاده احیا شود، طبیعتا یک 
پویایی و شکوفایی در اقتصاد کشورهای این منطقه به وجود می آید. هانی زاده 
با بیان این مطلب گفت: »سفر شهردار تهران یک سفر کاملا استراتژیک است 
که به همکاری های گسترده ای میان پایتخت های کشورهای منطقه از جمله 
چین، عراق و ... منجر خواهد شد تا بتوانند جاده ابریشم را احیا و اقتصاد کاملا 

مستقلی در شرق آسیا ایجاد کنند.«
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مجید باقری، معاون نیروی انسانی شهرداری تهران: تمام همکاران شاغل در ستاد و مناطق ۲۲گانه در یک 
بازه زمانی ۸ماهه، تسهیلات ۵۰میلیون تومانی دریافت کرده اند و تاکنون در محور گشت و گذار میزبان ۴۰هزار 

نفر از کارکنان به همراه خانواده محترمشان بوده ایم.

صرفهجویی۲هزارلیترسوختباجایگزینیهردستگاهتاکسیدوگانهسوزفرسوده
ســیدمحمدمهدی میرزایی قمی، مدیرعامل شــرکت کنترل کیفیت هــوای تهران: با جایگزینی هر دســتگاه 
تاکسی بنزینی فرسوده با تاکسی برقی، حدود ۷۰۰۰ لیتر و با جایگزینی هر دستگاه تاکسی دوگانه سوز فرسوده 

با تاکسی برقی، حدود ۲۰۰۰ لیتر در مصرف سالانه بنزین صرفه جویی می شود.

جابهجاییرایگانبیشاز800هزاردانشآموزودانشجودرمهر
مسعود درستی، مدیرعامل شرکت بهره برداری متروی تهران: از اول تا ۲۳مهرماه و طبق آمار  در خط یک ۱۱۷هزار و۷۴نفر،  
در خط دو ۲۱۲هزار و۶۵۳نفر، در خط سه ۱۵۲هزار و۱۲۸نفر، در خط چهار ۲۰۲هزار و۶۴۵نفر، در خط پنج ۶۲هزار و۲۲۹نفر، 

در خط شش ۶۹هزار و۲۸۱نفر و در خط  هفت ۲۶هزار و۳۴۳دانش آموز و دانشجو به صورت رایگان جابه جا شدند.

استمرارتوسعهناوگانحملونقلعمومی
محسن هرمزی، معاون حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران: برای تأمین ۱۰هزار دستگاه تاکسی برقی، 
۱۰۰هزار دستگاه موتورسیکلت برقی، ۱۰۰۰دستگاه اتوبوس برقی و ۱۰۰۰دستگاه اتوبوس در قالب انعقاد 

قرارداد با شرکت های سازنده خودرو اقدام کرده ایم.

دستکاری چراغ های راهنمایی و 
رانندگی هنگام بارش باران

مهدی چمران، رئیس شورای شــهر تهران دیروز قبل از شروع 
یکصد و هشــتاد وچهارمین جلسه پارلمان شــهری در جمع 
خبرنگاران حاضر شــد و در واکنش به دســتکاری چراغ های 
راهنمایی و رانندگی در زمان بارش باران توسط نیروهای پلیس 
راهور گفت: »تاکید ما این است که این کار کمتر صورت بگیرد، 
اما به هر ترتیب شاید شــرایطی به وجود بیاید که باید این کار 
انجام شود و پلیس مجبور باشد سیستم های هوشمند چراغ های 
راهنمایی و رانندگی را دســتکاری کند.« او ادامه داد: »به طور 
معمول در زمان بارش باران و برف تردد اتومبیل ها در سطح شهر 
با کندی مواجه می شود و به همین دلیل شاهد ایجاد ترافیک در 
شهر هستیم.« چمران درخصوص حریم تهران هم گفت که در 
این خصوص با وزیر کشور و معاون سیاسی او و استاندار تهران 
صحبت کرده ام؛ نباید غیرمنطقی در این حوزه اقداماتی صورت 
بگیرد. بنده به اینکه قیام دشت از شــهر تهران جدا شده کاری 
ندارم و این تصمیمی است که گرفته شده؛ البته اگر قیام دشت 
به تهران متصل باشد، مردم آن منطقه خدمات بهتری دریافت 
می کنند، اما نباید در بحث حریم به گونه ای عمل شود که تهران 

تکه و پاره شود.« 

لزومایجادشهربازیبرایمعلولان
در جلسه دیروز پارلمان شهری برخی از اعضا تذکراتی را در حوزه 

ترافیک و ایجاد شهربازی برای معلولان و... دادند.
حبیب کاشــانی: ترافیک، باعث استیصال 
شهروندان و سلب آرامش روانی آنها شده 
است. افراد هنگام بازگشت از محل کار، مدتی 
طولانــی را در ترافیک به ســرمی برند. از 
شهردار تهران درخواســت می شود برای 

تقسیم وظایف در راستای حل این معضل چاره ای بیندیشد.
میثم مظفر: اگــر عارضه و محدودیتی برای 
نابینایان و معلولان ایجاد شده، ما مدیران و 
سیاستگذاران باید این خلأ و کمبود را جهت 
ایجاد فرصت رشد برابر، با گسیل امکانات 
جبرانی مضاعف و زیست پذیر کردن شهر 
برای آنها جبــران کنیم. احداث و راه اندازی پارک و شــهربازی 

تخصصی ویژه کودکان معلول شهر تهران ضروری است.
زهرا شمس احسان: ضرورت دارد در توزیع 
تعداد واگن در خطوط و کاهش ســرفاصله 
عبور قطار به خصوص در ساعات پیک سفر 
بازبینی و بهینه سازی  صورت گیرد؛ چراکه در 
روزهای اخیر در ایستگاه های تبادلی خطوط 

6 و 7مسافران با تأخیر مترو روبه رو بودند.

شهر

عکس نوشت

گزارش کار امروز

مهم ترین اقدامات مدیریت شــهری،کف مناطق رخ می دهد و 
همشهری در پی مطالبه گری از شــهرداری های مناطق است تا 
مشخص شود هر منطقه در هر روز چه اقدامی انجام داده است.

منطقه

با پیمودن مســیر پیــاده راه کوهســتان درکه تا مجموعــه فرهنگی، 1
ورزشــی و امــداد و نجــات کوهســتان به پایــش وضعیــت محدوده 

پرداختم.

سیدمهدی صباغ

منطقه

از عملیــات عمرانــی مخــزن بتنــی بوســتان شــادی بازدیــد کــردم. 9
دوازدهمین مخزن بتنی منطقه با ظرفیت ذخیره ۱۰۰۰مترمکعب 

آب خام واقع در ۴۵متری زرند آماده بهره برداری است. 

محمدرحیم مرتضوی

منطقه

روز سه شــنبه از صبــح زود جلســه کنترل پــروژه بود و ســپس چند 5
برنامه و جلسه کاری داشتم و موضوعات مرتبط با نظارت ستادی 

هفته قبل مرور شد.

احسان شریفی

منطقه

بازدید میدانی از محله ســنگلج داشــتم و در ایــن دوره از بازدیدها 1۲
بررســی و جمع بنــدی اقدامــات در مصوبــات دور قبل و پیشــرفت 

فیزیکی پروژه ها در دستور کار قرار داشت.

وحید رضا انارکی محمدی

منطقه

با ورود سامانه بارشی، بازدیدی از تجهیزات نواحی و خدمات شهری 18
در راستای برف روبی و جلوگیری از آب ماندگی و آب گرفتگی داشتم.

محمد جواد خسروی

منطقه

پیگیر انتقال سوله بازیافت پسماند خشک منطقه به محل مناسب 3
بودم و اقدامات اجرایی انتقال این سوله و تجهیزات از زمین خیابان 

عرفی شیرازی به مکان جدید آغاز شده است.

حمید جوانی

منطقه

با توجه به فرارسیدن فصل پاییز و با همکاری معاونت آموزش پلیس 11
راهور تهران بزرگ، طرح ایجاد فضای آموزشی برای رانندگان وسایل 

نقلیه در ساعات پرتردد اجرا شد و پیگیری این مهم را انجام دادم.

سید محمد موسوی

منطقه

تــردد کامیون هــای باربــری در خیابــان شــوش مشــکلاتی را بــرای 16
شــهروندان ایجاد کرده بود که ســاماندهی این وسایل انجام شد و 

بازدیدی از این خیابان داشتم.

محمدامین سالاری پور

منطقه

در جلســه شــورای مدیــران و معاونــان منطقــه شــرکت کــردم و 7
درخصــوص پیشــرفت فیزیکــی پروژه هــا، اقدامــات ویــژه در حــوزه 
نگهداشت شهر، پروژه های من شهردارم و... بحث و گفت وگو کردیم.

نصرالله آبادیان

منطقه

به منظور رفــع مشــکلات در نقــاط بی دفاع شــهری منطقــه و برای 14
ارتقای آرامش و رفاه شهروندان، روشن شدن بوستان ها و معابر و 

رفع خاموشی نقاط ناایمن را در دستور کار قرار دادم.

امیر یزدی

منطقه

بازدید و بررســی روند اجــرای پــروژه بازپیرایی و ســاماندهی میدان ۲0
حضرت عبدالعظیم)ع( را انجام دادم.

رضا شنگی

منطقه

در جلسه کمیته درآمد حضور داشــتم و راهکارهای تامین منابع و ۲
افزایش درآمد به دلیل ارائه خدمات بیشــتر و بهتر به شهروندان و 

توسعه و آبادانی منطقه بررسی شد.

مهدی صالحی

منطقه

روز سه شــنبه با حضور در مسجد قمر بنی هاشــم)ع(، پاسخگوی 10
مسائل و مشکلات شهروندان و نمازگزاران محله جی بودم.

مهدی اخ الصنایع

منطقه

بــه مناســبت گرامیداشــت هفتــه جهانــی ناشــنوایان از مدرســه 6
باغچه بان در منطقه بازدید و با دانش آموزان کم شنوا و ناشنوا دیدار 
کردم. همچنین از خانواده معظم یکی از شهدای منطقه تقدیر شد.

مرتضی روحانی

منطقه

هماهنگی هــای لازم با حوزه هــای معاونــت برنامه ریزی و ســرمایه 13
انســانی و روابط عمومــی منطقــه، در راســتای جلــب مشــارکت 

شهروندان در طرح »من شهردارم« ۲ را انجام دادم.

محمد هادی علی احمدی

منطقه

روز سه شــنبه در صحن شــورا حاضــر شــدم و گزارشــی از وضعیت 19
ناحیه ۳ و تخریب ساخت وسازهای غیرمجاز ارائه دادم.

تورج فرهادی

منطقه

روز سه شنبه در جریان نظارت های ستادی از ناحیه۶ منطقه بازدید 4
داشتم و از نزدیک وضعیت این ناحیه بررسی شد و دستورات لازم 

را صادر کردم.

علی اصغر کمالی زاده

منطقه

روز سه شنبه در نشست  هم اندیشی با معتمدان محلات و برخی از 17
مدیران شهری حضور داشتم.

رضا سیفی

منطقه

روز گذشته با رئیس پلیس راهور تهران جلســه ای داشتم و درباره 8
موارد ترافیکی منطقه بحث و گفت وگو شد.

فاطمه تنهایی

منطقه

از نحــوه اجــرای عملیات آســفالت در محوطــه تره بار بعثــت بازدید 15
کــردم. آســفالت ریزی، لکه گیــری و بهســازی در تمامــی فضاهــا و 

 مکان های موردنیاز با سرعت در حال انجام است.

محمد شیری

منطقه

در بازدید از پروژه های عمرانی منطقه، آخرین وضعیت ساخت پروژه ۲1
زیرگذر فتح باغستان را بررسی کردم.

رضا پوریافر

منطقه

بعدازظهر روز سه شنبه با هدف تســریع در ساخت مقبره شهدای ۲۲
گمنام دریاچه شــهدای خلیج فارس به همراه اعضای هیأت امنا از 

منطقه بازدید کردیم. 

مسعود نصرتی

تصور کنید در شــهری رانندگی می کنیــد که چاله  و 
چوله های زیادی دارد و مجبور هستید برای حفظ سلامت 
خودروی خود و کاهش استهلاک آن، دائم مارپیچ برانید تا 
گرفتار گودهای کوچک و بزرگ معابر نشوید یا در شهری 
رانندگی می کنید که سطح معابر آنقدر فرسوده شده که 
انگار روی سنگلاخ در حال راندن خودرو هستید؛ قطعا 
در چنین شرایطی رانندگی عذاب آور و غیرقابل تحمل 

می شود.

نوسازی روکش آسفالت؛ خواسته اصلی شهروندان
از هر شهروندی بپرســید توقع تان از شــهرداری شهرتان 
چیست، اگر در نخستین مطالبه  خود، سالم بودن آسفالت 
معابر را عنوان نکند، قطعا در یکی از مطالبه هایش آن را مطرح 
خواهد کرد؛ بنابراین نوسازی روکش آسفالت در معابر فرعی 
و بزرگراهی شهر یکی از اصلی ترین خواست های شهروندان 

است که شهرداری ها باید در راستای این مهم گام بردارند.

شرایط اسفناک آسفالت تهران در سال های گذشته
همان شهری که در ابتدا به آن اشاره کردیم، شرایط گذشته 
تهران بود. وضعیت آسفالت پایتخت در یکی، دوسال گذشته 
در شرایط اسفناکی قرار داشــت و بزرگراه های اصلی تهران 
محلی برای از بین رفتن خودروهای شهروندان شده بود. پای 
در هر گوشه شهر که می گذاشتی باید بعد از مدت کوتاهی 

سراغ تعمیرگاه خودرو می رفتی.

نهضت آسفالت ریزی در دوره مدیریت شهری فعلی
با آغاز به کار مدیریت شــهری فعلی، موضوع آسفالت جزو 
اولویت هــای مهم پایتخت قــرار گرفــت و درواقع نهضت 
آسفالت   ریزی شکل گرفت تا هرچه سریع تر جانی در معابر 
پایتخت دمیده شــود. افزایش میزان تولیدات آسفالت جزو 
اصلی ترین دغدغه های مدیریت شهری شد، ساخت کارخانه 
آسفالت جدید هم در دستور کار قرار گرفت و هدف گذاری 

تولید یک میلیون آسفالت شعار شهرداری شد.

تحقق وعده شهردار، تنها در 6 ماه ابتدایی سال
در دهم تیرماه 1402 زاکانی این وعده را داد که تا پایان سال 
1.5میلیون تن آســفالت با کیفیت مناسب تولید می شود و 
به دنبال آن، شاهد هستیم بخش اعظمی از این وعده شهردار 
فقط با گذشت حدود 6ماه، محقق شده است. 15مهرماه، در 
مراسم افتتاح فاز نخست بزرگراه شهید بروجردی، علیرضا 
زاکانی خبر داد که بهسازی آســفالت از مرز یک میلیون تن 

آسفالت ریزی عبور کرده است.

آمار وضعیت آسفالت ریزی از سال ۱3۹8 تا ۱402
میانگین تولید آســفالت سالانه در گذشــته 660 هزار تن 
بوده است و در سنوات گذشــته این رقم به کمتر از این هم 
رســیده بود. اگر به آمارهای تولید آسفالت از سال 1398 تا 
1400 نگاهی بیندازیم، شاهد افزایش قابل توجهی در تولید 
آسفالت طی 2سال گذشته هستیم. در سال 1398، 1399 و 
1400 تولید آسفالت به ترتیب 759.829تن، 687.548تن 
و 586.376تن بوده است. درواقع مدیران شهری سابق تنها 
در یک ســال آمار آســفالت را با حجم بالا در کارنامه فنی و 
عمرانی خود ثبت کردند؛ درحالی که مدیریت شهری فعلی در 

سال1401، حدود 750هزار تن آسفالت تولید کرده و فقط در 
6ماهه ابتدای سال1402 یک میلیون تن را رد کرد، براساس 
آمار معاونت فنــی و عمرانی، از ابتدای ســال تا 15مهرماه 

1.002.728تن آسفالت تامین شده است.

ملموس بودن بهسازی آسفالت معابر تهران
حال اگر بخواهیم به ارقام بالا هــم توجه نکنیم، فقط کافی 
است گذرتان به بزرگراه هایی که پیش از این مانند زمین پر از 
سنگریزه شده بود، بیفتد؛ در این صورت نو شدن آسفالت شهر 
را حس خواهید کرد؛ این درحالی است که به گفته شهردار 
تهران، دوسوم آسفالت تولیدشده در معابر 2 و 3 ریخته شده 
و یک سوم در معابر بزرگ انجام شده است؛ بنابراین وضعیت 
معابر فرعی و غیراصلی شهر در شرایط بهتری قرار گرفته اند.

780هزار تن آسفالت، تحویل مناطق
هادی حق بین، معاون فنی و عمرانی شهرداری تهران درباره 
آخرین وضعیت آسفالت ریزی، با اشاره به عبور از مرز تولید 
یک میلیون تن آســفالت می گوید: 780هزار تن آســفالت 
تحویل مناطق 22گانه و مابقی در پروژه های بهسازی معابر 
بزرگراهی و برخی از پروژه های عمرانی شــهرداری تهران 

پخش و اجرا شده است.

کیفیت؛ اصل مهم در تولید و پخش آسفالت 
حق بین با تأکید بر اینکه شــاخص یادشــده، رکورد تولید 
آسفالت در سال1401 را پشت ســر گذاشته است، گفت: 
کیفیت، اصل مهم در تمام فعالیت های عمرانی به ویژه اجرای 
آسفالت بوده و توجه ویژه به این مهم و سایر جزئیات اجرایی 

به موازات رشد شاخص های کمی در این زمینه ادامه دارد.

رخت نو برتن خیابان های تهران
در دوره مدیریت شهری فعلی میزان تولید آسفالت از مرز یک میلیون تن عبور کرد و بهسازی معابر پایتخت انجام شد

صد و هشتاد و چهارمین جلسه شورای شهر تهران به بحث و بررسی پیرامون یکی از نواحی پرچالش پایتخت اختصاص داشت

نجات خلازیر با انتقال ضایعات فروشان

ارائه گزارش بازدید ناصر امانی، عضو کمیسیون برنامه و بودجه شورای شهر تهران از 
محله دولتخواه منطقه ۱۹ مهم ترین دستور جلسه روز گذشته پارلمان شهری بود. این 
محله در محدوده ناحیه 3  این منطقه قرار دارد. ناحیه ای که در ماه های گذشته به دلیل 
تخریب گسترده ساخت و سازهای غیرمجاز، شهرت یافت، اما براساس گزارش ناصر 
امانی ساخت وساز در محله دولتخواه که فاصله اندکی با خلازیر دارد اصول شهرسازی 
بوده و تخلفی در این محله ثبت نشده است. او در توضیح بیشتر عنوان کرد: »یعنی 
با فاصله چند ده متر از خلازیر یک مورد ساخت وساز غیرمجاز در این محله نداریم 
و هم مردم و هم شهردار ناحیه و منطقه تأیید کردند و همه ساخت و سازها براساس 
اصول شهرسازی انجام می گیرد.« این عضو شــورا در ادامه به برخی از معضلات و 
چالش های ناحیه 3 و محلات خلازیر، دولتخواه  جنوبی، دولتخواه شمالی، نعمت آباد 

و اسماعیل آباد پرداخت و آنها را تشریح کرد.

جمعآوریروزانه50تنزباله
در منطقه 19روزانه حدود 55تن زباله جمع آوری می شــود که حدود 50تن از زباله ها 
مربوط به ناحیه 3 اســت. همچنین اســتقرار انبار لوازم سرقتی و اســقاطی در خلازیر 
مشــکلاتی را ایجاد کرده؛ به گونه ای که روزانه بیش از 300 کامیون نخاله و ضایعات در 

این محله تخلیه می شود.

رهاشدنفاضلابدرجویها
سامانه فاضلاب این ناحیه حدود 90درصد اجرایی شده، اما هنوز انشعابات به تصفیه خانه 
متصل نشده است و در نتیجه فاضلاب در جوی ها روان است. شرایط زیست محیطی آنچنان 

نامطلوب است که اگر 24ساعته پاکسازی انجام نشود، جوی ها تبدیل به لجن می شوند.

جابهجاییمخازنزباله
هر چند مخازن زباله جدیدا تعویض و جاگذاری شده اند، اما جابه جا کردن آنها 
توسط مردم مشکلی است که در سایر مناطق هم شاهد آن هستیم. چرا که 
شهروندان دوست ندارند زباله جلوی ساختمان یا مغازه شان باشد. بنابراین 

باید در جانمایی این مخازن دقت نظر بیشتری صورت گیرد.

معبرهایتاریک
تاریکی و عدم روشنایی معابر و بوستان ها هم چالش هایی هستند که ساکنان 
با آنها مواجه اند. در این میان خیابان های پاییزان، شبرنگ و بخش جنوبی 

بوستان باران ازجمله نقاطی هستند که سبب نارضایتی شهروندان شده اند.

ضرورتتکمیل۲معبر
2 معبر ورودی و خروجی محله باید کامل شــود. این موضوع نیاز به کسب 
مجوز از معاونت فنی و عمرانی منطقه دارد که گویا این مجوز صادر نشــده 
است زیرا باید دکل ها را جا به جا کنند. بنابراین امیدواریم در اسرع وقت این 

اقدام صورت گیرد.

وضعیتسرانهها
وجود 2 بوستان باران و ایرانیان با توجه به پوشش گیاهی مناسب، سبب شده 
تا محله از سرانه فضای ســبز خوبی برخوردار باشد، اما این پوشش گیاهی، 
نیازمند توجه ویژه ای است. بزرگ ترین چمن مصنوعی تهران در این محدوده 
قرار دارد، اما بهره بردار آن پیمانکار خصوصی است و سازمان ورزش باید به 
این موضوع ورود کند. ســرانه فرهنگی هم به همت مسئولان سرای محله 
وضعیت خوبی دارد، اما کمبودهایی هم دیده می شود که مدیران شهری باید 
نسبت به رفع آنها اهتمام داشته باشد. سرانه درمانی محله صفر است و ساخت 

بیمارستان ضرورت دارد.

اهتمامشهرداریدرپیگیری8چالش
ناصر امانی در پایان گزارش خود به اهم چالش های ناحیه اشاره کرد که ضرورت دارد شهرداری 

منطقه نسبت به پیگیری و رفع آنها اهتمام داشته باشد.
   بهره برداری از سیستم فاضلاب و تسریع در ساخت تصفیه خانه

   توجه ویژه به نظافت و نگهداشت محله
   حل مشکل روشنایی معابر و بوستان ها

   تکمیل و بهره برداری از 2 ورودی و خروجی محله
   اختصاص زمین برای ساخت درمانگاه و مرکز آموزشی

   بازسازی زمین چمن
   آسفالت خیابان ها به ویژه خیابان اصلی محله

   تعیین تکلیف سرای محله

لکههایجمعآوریزبالهپایتختدرمنطقه19
تورج فرهادی، شهردار منطقه ۱۹ نیز در صحن شــورا حاضر شده بود تا به برخی از سؤالات و 
موضوعات مطرح شده پاسخ دهد. او گفت: »دو لکه )فضا( 4۵ هکتاری در ناحیه 3وجود دارد که 
به محل تخلیه زباله تبدیل شده است. اگر بتوانیم این محل تخلیه زباله را جابه جا کنیم، سبب 
نجات خلازیر می شود. همچنین در این ناحیه، ۹0هکتار در تصرف ضایعات فروشان است که به 
محل فروش اموال سرقتی تبدیل شده و وجود این چالش ها سبب بروز آسیب های اجتماعی و 

مشکلات زیست محیطی و نارضایتی شهروندان شده است.«

زینب زینال زادهگزارش
روزنامه نگار

ســفر علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران به چین ابعاد مختلفی دارد. 
شــرکت در اجلاس شهرداران 
کلانشــهرهای راه ابریشــم 
مهم ترین محور این سفر است که 
زاکانی به دعوت رسمی شهردار 
پکــن در آن شــرکت می کند. 
علاوه بر آن قطعــا موضوعات 
حوزه شهری، از جمله حمل ونقل 
پیگیری می شود. شهردار تهران 
و هیأت همراه بــه محض ورود 
به چین، توسط شــهردار پکن 
مورد اســتقبال قرارگرفتند و 
عبدالمطهر محمدخانی در صفحه 
شخصی اش نوشــت: » شهردار 
تهران به دعوت رسمی شهردار 
پایتخت چین برای شــرکت در 
اجلاس »راه ابریشم« وارد پکن 
شــد و مورد اســتقبال رسمی 
ســفیر محترم کشــورمان و 
شــهرداری پکن قرار گرفت. در 
کنار این اجــلاس بین المللی، از 
دستاوردهای مهم سفر، قرارداد 
نهایی و آغاز به کار رســمی خط 
تولید 7۹۱ دســتگاه واگن مترو 
خواهد بود.« در واقع این سفر، 
دستاوردهای تجاری، اقتصادی 
و ... خواهد داشــت که در این 
گزارش به بررســی برخی از این 

ابعاد پرداخته ایم.

بازدید از روند ساخت 791واگن در سفر شهردار به چین
مهدی چمران، رئیس شورای شهر تهران: اگر بخواهیم درباره اهمیت سفر شهردار 
تهران و مدیران شهری به چین صحبت کنیم، مهم ترین بخش این سفر بازدید از 
فرایند ساخت 7۹۱واگن مترویی است که پیش پرداخت آن توسط دولت صورت 
گرفته است. در این سفر امیدوار هســتیم توافقاتی انجام شود که تا حدود ۱4 ماه 
دیگر، این واگن ها وارد ناوگان ریلی تهران شوند. به  نظر بنده این موضوع مهم ترین 
دستاورد سفر چین مدیریت شهری، برای پایتخت و حمل ونقل عمومی تهران است. 
علاوه بر این در این سفر مدیران شهری، دیدارهای تخصصی  دیگری با موضوعات 
حمل ونقلی دارند و این دیدارها در بحث های مختلفی مانند اتوبوس برقی، عملکرد 
حفارها )دستگاه TBM( و ... است. همچنین موارد و برنامه های دیگری در حوزه 
حمل ونقل عمومی در دستور کارشــان قرار گرفته که حالا بعد از سفر چین باید 
گزارش دقیق آن را به شورای شهر ارائه دهند. درخصوص تاکسی برقی نیز باید گفت 
که وزارت صمت برنامه ها و اقدامات لازم را برای خرید آنها انجام داده است. وزارت 
نفت نیز در این خصوص کمک های لازم را داشته و بخشی از پرداخت ها صورت گرفته 
است. باید گفت که وظیفه شهرداری در این خصوص انجام هماهنگی هاست و قرار 
نیست اعتباری از طرف شهرداری در این زمینه اختصاص پیدا کند و صرفا نقش 

هماهنگ کننده برای تامین این تاکسی ها را برعهده دارد.

مکث

1398

759.8۲9تن
کل آسفالت تامین شده

539.719تن
کل آسفالت تامین شده 

جهت مناطق 22گانه

۲۲0.110تن
کل آسفالت تامین شده 
جهت اجرا در بزرگراه ها

1399

687.548تن
کل آسفالت تامین شده

480.450تن
کل آسفالت تامین شده 

جهت مناطق 22گانه

۲07.098تن
کل آسفالت تامین شده 
جهت اجرا در بزرگراه ها

1400

586.376تن
کل آسفالت تامین شده

5۲6.883تن
کل آسفالت تامین شده 

جهت مناطق 22گانه

59.493تن
کل آسفالت تامین شده 
جهت اجرا در بزرگراه ها

1401

744.6۲3تن
کل آسفالت تامین شده

675.0۲4تن
کل آسفالت تامین شده 

جهت مناطق 22گانه

69.599تن
کل آسفالت تامین شده 
جهت اجرا در بزرگراه ها

ازابتدای
140۲
تا15مهر

1.00۲.7۲8تن
کل آسفالت تامین شده

765.8۲8تن
کل آسفالت تامین شده 

جهت مناطق 22گانه

۲36.900تن
کل آسفالت تامین شده 
جهت اجرا در بزرگراه ها
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